
   Protokół nr 12/2019 z 24.04.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              1/24 

 

 

 

 

 

Góra Kalwaria, 24.04.2019 r.  

 

 

PROTOKÓŁ NR 12/2019  

z XII SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

w dniu 24 kwietnia 2019 r.  

 

XII sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, 

przy ul. por. Jana Białka 9 

 

Otwarcie sesji zostało poprzedzone minutą ciszy dla uczczenia pamięci zmarłego niedawno 

Krzysztofa Janiszka, Zastępcy Naczelnika Miasta i Gminy Góra Kalwaria w latach 1983-1990. 

Punkt 1 - Otwarcie XII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 15.40 otworzył XII sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy. Ponadto poinformował o konieczności stosowania zasad wynikających 

z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 21 radnych. 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca załącznik 

nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący powitał radnych Rady Miejskiej, burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, 

zastępców burmistrza Danutę Rechnię i Mateusza Baja, pracowników urzędu gminy, 

pracowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz p. Łukasza Głodka i przybyłych gości.  

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad stanowiący załącznik nr 4 do 

protokołu: 

 

1. Otwarcie XII sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla gminy Góra Kalwaria.  

5. Projekt uchwały w sprawie nadania Pani Katarzynie Haman tytułu „Zasłużony dla Góry 

Kalwarii”. 

6. Projekt uchwały w sprawie nadania Panu Łukaszowi Głodkowi tytułu „Zasłużony dla Góry 

Kalwarii”. 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej gminy Góra 

Kalwaria. 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe na lata 2019-2033 dla gminy Góra Kalwaria. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu ograniczenia niskiej emisji dla gminy Góra 

Kalwaria. 
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10. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Góra Kalwaria. 

11. Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii. 

12. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu powoływania członków oraz 

organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Górze 

Kalwarii. 

13. Projekt uchwały w sprawie wymagań, zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

z mieszkańcami Gminy Góra Kalwaria, jakie powinien spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego. 

14. Projekt uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

15. Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Baniocha – rejon ul. Spokojnej. 

16. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Baniocha – osiedle Wilczynek. 

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy. 

18. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w mieście Góra 

Kalwaria, obręb 11-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 4/16 na rzecz jej 

użytkownika wieczystego. 

19. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej 

położonej w gminie Góra Kalwaria we wsi Krzaki Czaplinkowskie, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 194/4. 

20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako dz. nr 142/1, 142/2 obręb Czachówek. 

21. Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli przedszkoli i oddziałów przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze. 

22. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026. 

23. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 

24. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołów z sesji Rady Miejskiej: X sesji w dniu 27.03.2019 

r., XI nadzwyczajnej sesji w dniu 8.04.2019 r. 

25. Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi,  

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

26. Zamknięcie XII sesji Rady Miejskiej. 

 

Punkt 3 – Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

 

Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie od 27 marca do 24 kwietnia 2019 r. 

 

Szczegóły sprawozdania: 

 

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 
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Lp. Nr Data Zarządzenie: 

1.  53 21.03.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia 

egzaminu kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria 

2.  54 26.03.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa placu zabaw w Krzakach 

Czaplinkowskich” 

3.  55 26.03.2019 

w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia konkursu na 

stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej im. Władysława Reymonta 

w Coniewie  

4.  56 27.03.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria 

na 2019 rok  

5.  57 27.03.2019 

w sprawie przedłożenia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu 

gminy na rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia gminnego, 

sprawozdań rocznych z wykonania planów finansowych 

samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego 

zakładu opieki zdrowotnej za rok 2018 

6.  58 28.03.2019 w sprawie powierzenia I Zastępcy Burmistrza niektórych spraw gminy 

7.  59 28.03.2019 

zmieniające zarządzenie w sprawie planu finansowego zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie odrębnymi 

ustawami na 2019 rok  

8.  60 28.03.2019 

w sprawie powołania komisji Rekrutacyjnej do przeprowadzenia 

naboru na wolne stanowisko urzędnicze - podinspektora/inspektora ds. 

lokalowych  

9.  61 01.04.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. "Rozbudowa miejsca czynnego wypoczynku w 

Podgórze"  

10.  63 01.04.2019 w sprawie zmian w budżecie 

11.  64 01.04.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria 

na 2019 rok 

12.  65 08.04.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria 

na 2019 rok 

13.  66 08.04.2019 w sprawie obniżki opłat za korzystanie z Zespołu Basenowego 

14.  67 09.04.2019 
w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu dzierżawnego 

gruntów stanowiących własność (posiadanie) Gminy Góra Kalwaria 

http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465902
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465902
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465902
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465903
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465903
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465903
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465904
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465904
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465904
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15.  68 15.04.2019 w sprawie obniżki opłat za korzystanie z Zespołu Basenowego 

16.  69 16.04.2019 
w sprawie wdrożenia polityki ochrony danych osobowych Urzędu 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria 

17.  70 16.04.2019 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do przeprowadzenia 

naboru na wolne stanowisko urzędnicze głównego specjalisty ds. 

pozyskiwania środków zewnętrznych 

18.  71 17.04.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia 

egzaminu kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria 

19.  72 19.04.2019 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa placu zabaw w Krzakach 

Czaplinkowskich” 

20.  73 23.04.2019 
w sprawie powołania roboczego zespołu do spraw analizowania 

systemu gospodarki odpadami na terenie Gminy Góra Kalwaria 

 

2. Kalendarium spotkań, wydarzeń. 

marzec: 

 wyjazd do Karczewa w sprawie linii autobusowej Otwock – Góra Kalwaria 

 wyjazd do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w sprawie działki w Tomicach 

 wyjazd do Konstancina – walne zebranie Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki 

Jeziorki  

 wyjazd do Konserwatora Zabytków z udziałem dyrektora ABK - Pawła Krasowskiego  

 spotkanie z grupą Communio Graphis 

kwiecień: 

 uczestnictwo w zaprzysiężeniu nowego komendanta powiatowego Policji  

 czytanie bajek dzieciom w Gminnej Bibliotece w Górze Kalwarii 

 spotkanie z komisją alkoholową 

 uczestnictwo w uroczystości nadania sztandaru Szkole Gastronomicznej  

 spotkanie w sprawie wyglądu i estetyki słupów ogłoszeniowych w Górze Kalwarii 

 wizytacja na zawodach pływackich Policji  

 wyjazd do Konserwatora Zabytków - Bogna Radzimińska (kierownik wydziału 

archeologii)  
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 uczestnictwo w uroczystościach 79. rocznicy mordu Katyńskiego  

 spotkanie w sprawie budowy monitoringu  

 udział w spotkaniu wielkanocnym „Wielkanoc tuż tuż” 

 udział w koncercie Classica Calvaria  

 udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej  

 spotkanie w sprawie instalacji czujników powietrza 

 udział w Zarządzie Mazowsza w sprawie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych  

 objazd dróg gminnych z gminną komisją 

 udział w Misterium Męki Pańskiej  

 spotkanie ze starostą i wicestarostą piaseczyńskim w sprawie dróg powiatowych na terenie 

gminy Góra Kalwaria oraz innych spraw bieżących 

 Rocznica Zrzutu Cichociemnych - złożenie wieńców pod pomnikiem w Baniosze  

 wyjazd do Karczewa w sprawie linii autobusowej Otwock – Góra Kalwaria 

 podpisanie umowy w Urzędzie Marszałkowskim dotyczącej dotacji na odnawialne źródła 

energii 

 udział w uroczystych przyjęciach wielkanocnych w jednostkach gminnych i 

stowarzyszeniach  

 

3. Inwestycje rozpoczęte. 

 

1. Budowa oświetlenia przy ul. Prostej w Cendrowicach 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta  

Wartość robót – 25.000 zł 

Termin zakończenia – 29.11.2019 

2. Budowa oświetlenia ulicznego ul. Długiej w Moczydłowie 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta  

Wartość robót – 24.000 zł 

Termin zakończenia – 29.11.2019 

3. Budowa placów zabaw w Baniosze - OGRODZENIA 
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Wykonawca: BLIŹNIAKI Mariusz Lech  

Wartość robót – 21.560,00 zł 

Termin zakończenia – 14.06.2019 

4. Rozbudowa placu zabaw w Pęcławiu 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 12.300,00 zł 

Termin zakończenia – 14.06.2019 

5. Budowa oświetlenia drogi 2811W w Solcu 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta  

Wartość robót – 18.500 zł 

Termin zakończenia – 29.11.2019 

6. Budowa oświetlenia ulicznego w Solcu 

Wykonawca: Instalatorstwo Elektryczne Jerzy Bichta  

Wartość robót – 24.000 zł 

Termin zakończenia – 29.11.2019 

7. Budowa oświetlenia ulicznego przy drodze gminnej w Lininie 

Wykonawca: ENERGO – MIX Piotr Gieleciński  

Wartość robót – 11.439,00 zł 

Termin zakończenia – 29.11.2019 

8. Budowa oświetlenia ul. Mazowieckiej w Sierzchowie 

Wykonawca: ENERGO – MIX Piotr Gieleciński  

Wartość robót – 29.889,00 zł 

Termin zakończenia – 29.11.2019 

9. Zakup nowego urządzenia „Pająk” w Łubnej 

Wykonawca: LOGOS Joanna Smolaga 

Wartość robót – 39.723,90 zł 

Termin zakończenia – 31.05.2019 
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10. Rewitalizacja wiślanej skarpy i jej zagospodarowanie na park miejski w ramach projektu 

"Budowa turystycznej infrastruktury przestrzennej - placu z altaną" 

Zadanie po przetargu. Wartość najniższej oferty przekroczyła środki finansowe 

zarezerwowane w budżecie. 

11. Rewitalizacja wiślanej skarpy i jej zagospodarowanie na park miejski w ramach projektu 

"Budowa siłowni zewnętrznej"  

Zadanie po przetargu. W trakcie procedury przetargowej. 

12. Rewitalizacja terenu zielonego przy ul. Kilińskiego 

Zadanie po przetargu. W trakcie procedury przetargowej. 

13. Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Wojska Polskiego w miejscowości Góra Kalwaria 

do miejscowości Czersk (zamek) - etap II Czersk 

19.04.2019 dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej. 

14. Rozbudowa szkoły w Czersku. 

Po raz trzeci ogłoszono postępowanie na wybór wykonawcy dokumentacji projektowo-

kosztorysowej w procedurze do 30 tys. euro. 

Składanie ofert – 30.04.2019 godz. 9
00

 

15. Rozbudowa szkoły w Kątach. 

23.04.2019 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej. 

 

4. Inwestycje zakończone. 

1. Rozbudowa miejsca czynnego wypoczynku w Podgórze - OGRODZENIE 

Wykonawca: TIP – TOP Leszek Parol  

Wartość robót – 17.500,00 zł 

2. Rozbudowa placu zabaw w Krzakach Czaplinkowskich - UTWARDZENIE TERENU 

Wykonawca: BLIŹNIAKI Mariusz Lech 

Wartość robót – 11.380,00 zł 

3. Rozbudowa placu zabaw w Krzakach Czaplinkowskich - ALTANA 

Wykonawca: Zakład Remontowo – Budowlany Paweł Chrzan  

Wartość robót – 6.800,00 zł 
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5. Stan środków na rachunku bieżącym na dzień 24.04.2019 r. 

5 613 136,19 zł 

6. Stan zatrudnienia. 

Urząd Miasta i Gminy – 96 osób + 2 osoby zatrudnione przez Urząd Pracy w ramach robót 

publicznych 

Straż Miejska – 7 osób 

Ochotnicza Straż Pożarna – 5 osób 

ZOPO – 16 osób  

OPS – 42 osoby  

Biblioteka – 11 osób 

Ośrodek Kultury – 25 osób  

OSiR - 52 osoby 

ABK – 18 osób 

ZGK – 89 osób 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zadeklarował, że ze względu na problemy techniczne 

z dostarczeniem radnym sprawozdania na ewentualne pytania odnośnie do jego działalności 

międzysesyjnej odpowie w ostatniej części sesji. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zaproponowała, by sprawozdania były zawsze dostarczane 

radnym przed sesją w wersji papierowej. 

Radna Monika Bolek, popierając przedmówczynię, dodała prośbę o udostępnienie radnym 

sprawozdania co najmniej jeden dzień przed sesją, by mieli oni możliwość wcześniejszego 

zapoznania się z nim. 

Przewodniczący po przerwie technicznej zaproponował, by ewentualne pytania do burmistrza 

odnośnie do jego sprawozdania kierować przy okazji podpunktu wolne wnioski. 

 

Punkt 4 - Przedstawienie Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla gminy Góra 

Kalwaria.  

 

Treść dokumentu została przedstawiona radnym na posiedzeniu wspólnym komisji, uwag nie 

zgłoszono. Dokument stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Punkt 5 - Projekt uchwały w sprawie nadania Pani Katarzynie Haman tytułu „Zasłużony 

dla Góry Kalwarii”. 

 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały. 
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Radna A. Fedynicz-Komosa w imieniu klubu Bezpartyjni Nasza Gmina Nasz Powiat oświadczyła, 

że z powodu kontrowersyjnych okoliczności wokół nadania tytułu, zaistniałych w czasie od 

wspólnego posiedzenia komisji w ostatni czwartek, w niniejszym głosowaniu członkowie klubu 

wstrzymają się od głosu. 

Przewodniczący odczytał treść uzasadnienia do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie nadania Pani Katarzynie Haman tytułu „Zasłużony dla Góry 

Kalwarii”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 8, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon 

Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Urszula Wroniewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Zbigniew Adamczyk, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Czesława Iwona 

Książek, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/84/2019 

  

Punkt 6 - Projekt uchwały w sprawie nadania Panu Łukaszowi Głodkowi tytułu „Zasłużony 

dla Góry Kalwarii”. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie nadania Panu Łukaszowi Głodkowi tytułu „Zasłużony dla Góry 

Kalwarii”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech 

Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Zbigniew Adamczyk, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Czesława Iwona Książek, Zenon 

Nadstawny, Andrzej Posiewka, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/85/2019 
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Przewodniczący osobiście pogratulował p. Łukaszowi Głodkowi otrzymania tytułu „Zasłużony 

dla Góry Kalwarii” 

 

Punkt 7 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej gminy 

Góra Kalwaria. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
PRZECIW (1) 

Andrzej Posiewka 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Adamczyk, Szymon Krupa, Jakub Rącz 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/86/2019 

 

Punkt 8 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe na lata 2019-2033 dla gminy Góra Kalwaria. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię 

elektryczną i paliwa gazowe na lata 2019-2033 dla gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz 

Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Adamczyk, Szymon Krupa, Andrzej Posiewka 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/87/2019 



   Protokół nr 12/2019 z 24.04.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              11/24 

 

 

 

 

 

Punkt 9 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu ograniczenia niskiej emisji dla 

gminy Góra Kalwaria. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu ograniczenia niskiej emisji dla gminy Góra 

Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Zbigniew Adamczyk, Szymon Krupa, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/88/2019 

 

Punkt 10 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Góra Kalwaria. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Posiewka 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/89/2019 

 

Punkt 11 - Projekt uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii. 



   Protokół nr 12/2019 z 24.04.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              12/24 

 

 

 

 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/90/2019 

 

Punkt 12 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu powoływania członków 

oraz organizacji i trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Górze 

Kalwarii. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu powoływania członków oraz organizacji i 

trybu działania Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/91/2019 

 

Punkt 13 - Projekt uchwały w sprawie wymagań, zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

z mieszkańcami Gminy Góra Kalwaria, jakie powinien spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 



   Protokół nr 12/2019 z 24.04.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              13/24 

 

 

 

 

projektu uchwały w sprawie wymagań, zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Góra Kalwaria, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/92/2019 

 

 

Punkt 14 - Projekt uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/93/2019 

 

Punkt 15 - Projekt uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Baniocha – rejon ul. Spokojnej. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie odstąpienia od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Baniocha – rejon ul. Spokojnej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/94/2019 

 

Punkt 16 - Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Baniocha – osiedle Wilczynek. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu 

wsi Baniocha – osiedle Wilczynek.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena 

Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Jakub Rącz 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/95/2019 

 

Punkt 17 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowej, stanowiącej własność gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowego 

dzierżawcy. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 
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Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/96/2019 

 

Punkt 18 - Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej 

w mieście Góra Kalwaria, obręb 11-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 4/16 

na rzecz jej użytkownika wieczystego. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej w mieście Góra 

Kalwaria, obręb 11-01, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 4/16 na rzecz jej użytkownika 

wieczystego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, 

Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Teresa Jędral, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Andrzej Posiewka 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/97/2019 

 

Punkt 19 - Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

gruntowej położonej w gminie Góra Kalwaria we wsi Krzaki Czaplinkowskie, oznaczonej 

jako działka ewidencyjna nr 194/4. 
 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej 

położonej w gminie Góra Kalwaria we wsi Krzaki Czaplinkowskie, oznaczonej jako działka 

ewidencyjna nr 194/4.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 
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Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/98/2019 

 

Punkt 20 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego 

prawa rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako dz. nr 142/1, 142/2 obręb Czachówek. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego 

– służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr 142/1, 

142/2 obręb Czachówek, na rzecz współwłaścicieli dz. nr 139/3.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 

Książek, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub 

Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Beata Mika 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/99/2019 

 

Punkt 21 - Projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i oddziałów przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli przedszkoli i oddziałów przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 

6-letnie i dzieci młodsze.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 
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Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej 

Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/100/2019 

 

 

Punkt 22 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026. 

 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek poinformowała radnych, że projekt uchwały nie uległ zmianie 

od czasu przedstawienia go na wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Czesława Iwona Książek, Andrzej Posiewka 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/101/2019 

 

Punkt 23 - Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 
 

Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek poinformowała radnych, że projekt uchwały nie uległ zmianie 

od czasu przedstawienia go na wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona 
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Książek, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, 

Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Posiewka 

 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XII/102/2019 

 

Punkt 24 - Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołów z sesji Rady Miejskiej: X sesji w dniu 

27.03.2019 r., XI nadzwyczajnej sesji w dniu 8.04.2019 r. 
 

Do ww. protokołów nie zgłoszono uwag. 

 

Punkt 25 - Sprawy różne: 

 

a) pytania radnych i odpowiedzi 

 

Radna A. Fedynicz-Komosa odniosła się do odpowiedzi, jakie otrzymała od burmistrza na pytania 

zgłoszone przez nią na poprzedniej sesji Rady Miejskiej.  

Odnośnie do tematu posprzątania terenu b. jednostki wojskowej między budynkami koszar 

a placem Piechoty dopytała, czy burmistrz podejmował działania w celu nakłonienia starostwa 

do regularnego sprzątania tego terenu. Co do kwestii możliwości ustawienia toalet w okolicy 

cmentarza radna doprecyzowała, że chodziło jej o gminne tereny wokół cmentarza, gdzie można 

byłoby je umieścić. Natomiast odnośnie do pytania o funkcjonowanie komisji ds. zbadania 

domniemanych nieprawidłowości w działaniu Gminnej Biblioteki Publicznej stwierdziła, 

że otrzymała odpowiedź nie na temat i w związku z tym poprosiła o doprecyzowanie odpowiedzi. 

Ponadto poprosiła o podanie podstawy prawnej, na jakiej ta komisja działała i czy został ustalony 

zakres kompetencji jej członków oraz czy komisja przeprowadziła rozmowy ze wszystkimi 

byłymi i obecnymi pracownikami, czy tylko z wybranymi, a jeśli z wybranymi, to na jakiej 

zasadzie był prowadzony dobór. 

Radny Zenon Nadstawny zapytał, jakie są losy galerii zdjęć byłych burmistrzów 

i przewodniczących rady, które do tej pory eksponowane były w sekretariacie burmistrza 

w ratuszu i korytarzu prowadzącym do biura Rady Miejskiej. 

Radna Teresa Jędral poprosiła o wyjaśnienia w sprawozdaniu burmistrza dotyczące zarządzeń: 

w sprawie zmian planu jednostek budżetowych gminy Góra Kalwaria na 2019 rok, w sprawie 

powierzenia I zastępcy burmistrza niektórych spraw gminy oraz w sprawie powołania komisji 

egzaminacyjnej do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria. Ponadto dopytała o ustalenia ze spotkania dotyczącego linii 

autobusowej Otwock – Góra Kalwaria, w sprawie instalacji czujników jakości powietrza oraz 

o szczegóły spotkania ze starostą i wicestarostą piaseczyńskim w sprawie dróg powiatowych 

na terenie gminy Góra Kalwaria. 

Radna A. Fedynicz-Komosa, odnosząc się do sprawozdania burmistrza, zapytała, dlaczego nie ma 

w nim mowy o spotkaniu w dniu 15 kwietnia z mieszkańcami, którzy zorganizowali spontaniczny 

protest przeciwko podwyżce cen za śmieci, i poprosiła o informację dla radnych o tym spotkaniu. 
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Zaproponowała, by wyjść z inicjatywą mającą na celu modyfikację trasy linii L-21 tak, by dodać 

przystanek w pobliżu Centrum Kompleksowej Rehabilitacji na ul. Gąsiorowskiego 

w Konstancinie-Jeziornie.  

Następne pytanie dotyczyło tematu spotkania z konserwatorem zabytków oraz czy można byłoby 

zainteresować go stanem budynku na rogu ul. 3 Maja i Dominikańskiej.  

Radna zwróciła również uwagę, że w tym roku w związku z 79. rocznicą zbrodni katyńskiej 

zabrakło złożenia kwiatów w kościele Na Górce, gdzie znajduje się urna z ziemią przywiezioną 

z Katynia, oraz modlitwy prowadzonej przez księdza podczas uroczystości związanych z tą 

rocznicą. Zaapelowała także do radnych, zwłaszcza do członków Komisji Prezydialnej, aby 

pamiętać o takich gestach.  

Radna Beata Polaczyńska, odnosząc się do wypowiedzi przedmówczyni w kwestii sprzątania 

terenu byłej jednostki, podzielonego własnościowo pomiędzy gminę a starostwo, zapytała, czy 

Rada Miejska poprzedniej kadencji podjęła jakieś działania, by rozwiązać ten problem. Ponadto 

zapytała, czy zaobserwowano znaczny wzrost liczby składanych wniosków o wydanie Karty 

Dużej Rodziny. Wyraziła także pozytywną opinię odnośnie do przeprowadzonego ostatnio 

remontu siedziby burmistrza i jego zastępców. 

Radna Urszula Wroniewicz poprosiła o wyjaśnienia dotyczące zarządzenia w sprawie obniżki 

opłat za korzystanie z Zespołu Basenowego oraz zarządzenia w sprawie ustalenia minimalnych 

stawek czynszu dzierżawnego gruntów stanowiących własność (posiadanie) gminy Góra 

Kalwaria. 

Ad vocem do wypowiedzi radnej B. Polaczyńskiej radna A. Fedynicz-Komosa podkreśliła, że jej 

pytanie w sprawie sprzątania terenu byłej jednostki dotyczyło podjętych przez burmistrza w tej 

kadencji działań motywujących władze powiatu do zaprowadzenia porządku na tym terenie. 

Nadmieniła, że w poprzedniej kadencji burmistrz nieustannie kierował pisma do starostwa w tej 

kwestii oraz kontaktował się telefonicznie, zwłaszcza przed imprezami organizowanymi na tym 

terenie.  

Ponadto radna zwróciła się z prośbą o naprawę pulsacyjnego światła przy przejściu dla pieszych 

na ul. ks. Sajny na zakręcie drogi oraz naprawę i doposażenie stacji rowerowych zlokalizowanych 

przy ul. ks. Sajny i przy ul. Kalwaryjskiej. Zaproponowała również, by odnowić pojazdy 

wojskowe znajdujące się na terenie byłej jednostki wojskowej oraz stworzyć tam ścieżkę 

dydaktyczną.  

Radny Z. Nadstawny poruszył temat drogi wojewódzkiej na wysokości zakrętu przy kościele 

w Sobikowie. Zapytał, czy są prowadzone rozmowy z władzami województwa, by w tym miejscu 

wykonany został przepust zapobiegający nagminnemu zalewaniu jezdni przez wody opadowe. 

Radna Rozalia Zdulska zapytała o ustalenia ze spotkania z przedstawicielami Krajowego Ośrodka 

Wsparcia Rolnictwa w sprawie działki w Tomicach. 

Radny Wojciech Kochański zwrócił się z pytaniami: o dalsze losy Ośrodka „Brzanka”; czy 

na spotkaniu ze starostą poruszany był temat terenów przy porcie; o możliwość przesunięcia 

przejścia dla pieszych na ul. Kalwaryjskiej tuż przy skrzyżowaniu z ul. Pijarską i Dominikańską 

w głąb ul. Kalwaryjskiej, by większe samochody skręcające w ul. Kalwaryjską nie tarasowały 

skrzyżowania; czy w związku z licznymi wypadkami na skrzyżowaniu ul. Budowlanych 
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i Zakalwaria – przy cmentarzu – jest planowana w tym miejscu budowa ronda, tak samo jak 

na skrzyżowaniu ul. Sportowej i Pijarskiej – przy basenie – czy zgłoszono do GDDKiA, aby ujęła 

w planach modernizacji dróg budowę ronda w tym miejscu. 

Radna A. Fedynicz-Komosa podziękowała burmistrzowi za upamiętnienie zrzutu cichociemnych 

i zapytała o charakter spotkania z prezesem fundacji p. Bogdanem Rowińskim, które nie zostało 

ujęte w sprawozdaniu z działalności międzysesyjnej burmistrza. 

Radny W. Kochański zwrócił uwagę, że brakuje oznakowanych przejść dla pieszych na terenie 

miasta, np. na ulicy między skwerkiem a ratuszem. 

Radna B. Polaczyńska zgłosiła wniosek formalny o informacje dotyczące stref ekonomicznych 

na terenie gminy. 

Przewodniczący rady, odnosząc się do podjętej na tej sesji uchwały w sprawie pozbawienia 

statusu pomnika przyrody XIV-wiecznego dębu Książę Mazowiecki, który znajdował się 

na terenie naszej gminy, poprosił burmistrza o wyjaśnienie przyczyn braku działań ze strony 

urzędu gminy mających na celu konserwację i ratowanie tego pomnika przyrody. 

Radna A. Fedynicz-Komosa ad vocem podniosła, że radni znają powyższy temat, ponieważ został 

on dokładnie omówiony na ostatnim wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji. Zapytała 

przewodniczącego rady, dlaczego w związku z jego zastrzeżeniami głosował za przyjęciem 

uchwały. 

Do wypowiedzi przewodniczącego rady odniosła się kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Renata Jasik, zaprzeczając, jakoby po stronie urzędu doszło do zaniedbań w sprawie 

konserwacji rzeczonego pomnika przyrody i powołała się na posiadane dokumenty. 

Przewodniczący rady tłumaczył swoją decyzję głosowania za wspomnianym projektem uchwały 

tym, że drzewo już nie istnieje. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski, odnosząc się do kwestii stref ekonomicznych, zadeklarował, 

że na posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju postara się przygotować informację 

o możliwościach utworzenia na naszym terenie strefy ekonomicznej.  

Odnośnie do spotkania z prezesem Rowińskim, wyszła sugestia ze strony prezesa, by więcej szkół 

zainteresować tematyką cichociemnych oraz deklaracja zabiegania o zorganizowanie 

rocznicowego zrzutu przy okazji obchodów kolejnych rocznic.  

W sprawie propozycji wybudowania ronda na skrzyżowaniu z ul. Sportową burmistrz stwierdził, 

że jest za wcześnie na takie rozmowy z zarządcą ul. Pijarskiej; nie byłyby one skuteczne, 

ponieważ, zmieni się zarządca drogi i jej kategoria.  

Wyraził wątpliwość co do propozycji przesunięcia przejścia dla pieszych na ul. Kalwaryjskiej, ale 

zapowiedział, że będzie to poddane analizie.  

W kwestii portu: wciąż trwa procedura wyznaczania granic linii brzegu i w związku z tym nie ma 

możliwości wydzierżawienia tego terenu na dłużej niż trzy lata. Burmistrz ustalił ze starostą, 

że wydzierżawiona zostanie na trzy lata część terenu, która mogłaby służyć w przyszłości pod 

działalność Centrum Koordynacji Ratownictwa, a jednocześnie być miejscem spacerów 

mieszkańców. Teren Brzanki natomiast nie został jeszcze wydzierżawiony, ponieważ, aby 

potencjalny dzierżawca nie miał problemów z drogą dojazdową, która biegnie po terenie 
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wspólnoty gruntowej, należy jeszcze sformalizować wstępną 5-letnią zgodę na jej użytkowanie. 

Niemniej jednak w ciągu 2-3 tygodni powinien być ogłoszony przetarg na wydzierżawienie tego 

terenu.  

Odnośnie do spotkania w Krajowym Ośrodku Wsparcia Rolnictwa w sprawie działki w Tomicach, 

burmistrz poinformował, że uczestniczyła w nim jego zastępczyni, Danuta Rechnia. Na tym 

spotkaniu została przedstawiona informacja co do tej pory na tej działce zostało zrobione i jakie 

gmina ma koncepcje na przyszłość względem niej wynikające z zapisów notarialnych. Jest 

wstępna akceptacja ze strony Ośrodka dla tych propozycji, oczekujemy na oficjalną informację 

zwrotną - jest duża szansa, że gmina nie straci tych 7 ha.  

W sprawie zalewanego odcinka drogi w Sobikowie o zabranie głosu została poproszona 

Katarzyna Kochańska, kierownik Ref. Inwestycji i Remontów, która poinformowała, że na mocy 

porozumienia gminy z mazowieckim zarządem dróg gmina wykonała dokumentację odwodnienia 

drogi nr 683 i przekazała ją do zarządcy drogi, ale w związku z upływem czasu 

i nierozstrzygnięciem przetargu przez zarządcę drogi projekt z pozwoleniem na budowę utracił 

ważność i obecnie należałoby wykonać nową dokumentację. Niemniej jednak jest to teren 

mazowieckiego zarządu dróg, i to on powinien być inwestorem, a gmina zainwestowała w projekt 

tylko ze względu na dobro mieszkańców.  

W kwestii niekompletnych stacji rowerowych burmistrz poinformował, że gmina musi się zwrócić 

formalnie do stowarzyszenia, które je postawiło i burmistrz polecił monitorowanie tej sprawy 

swojemu zastępcy Mateuszowi Bajowi. Odniósł się pozytywnie do pomysłu odnowienia 

zabytkowych pojazdów na terenie byłej jednostki i zapowiedział wizję lokalną obok dawnego 

kasyna. 

Odnośnie do pytania o zarządzenie w sprawie obniżki cen za korzystanie z basenu burmistrz 

wyjaśnił, że stała za tym chęć zaproponowania uczniom aktywnego spędzania czasu podczas 

strajku nauczycieli. Natomiast co do zarządzenia w sprawie ustalenia minimalnych stawek 

czynszu dzierżawnego - dotyczyło ono głównie Ośrodka „Brzanka”, który nie był do tej pory 

literalnie ujęty w zarządzeniu. 

Odpowiadając na pytanie dotyczące Karty Dużej Rodziny burmistrz stwierdził, że nie dotarły 

do niego informacje o znacznym wzroście liczby składanych wniosków, jednak zadeklarował, 

że jest w stanie taką informację przygotować.  

W temacie galerii zdjęć byłych burmistrzów i przewodniczących rady burmistrz zaproponował 

ratusz jako godne miejsce na jej powieszenie. 

Burmistrz wyjaśnił, że zarządzenie w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej 

do przeprowadzenia egzaminu kończącego służbę przygotowawczą dotyczy standardowej 

procedury, jaką musi przejść pracownik po raz pierwszy zatrudniony w urzędzie, by móc 

kontynuować zatrudnienie w tym miejscu. Wynika to z ustawy o pracownikach samorządowych. 

Jeśli chodzi o linię Otwock – Góra Kalwaria, burmistrz poinformował, że władze Otwocka 

wycofały się z tej inicjatywy i nasza gmina musiałaby przeznaczyć nieproporcjonalnie dużo 

środków w stosunku do odcinka, który by jej dotyczył, i dlatego na chwilę obecną nie włączymy 

się w ten projekt. Natomiast burmistrz Karczewa będzie organizował kursy na skróconej linii 

Dziecinów – Kosumce – Góra Kalwaria. 

W sprawie czujników jakości powietrza odbyło się spotkanie z firmą wiodącą na tym rynku 

na temat oferty dla Góry Kalwarii. Nie postanowiono na razie o lokalizacji czujników, natomiast 

planowany jest zakup do 10 szt. i złożony zostanie wniosek o dofinansowanie ich zakupu. 

Odnośnie do spotkania ze starostą i wicestarostą piaseczyńskim w sprawie dróg powiatowych 
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na terenie gminy burmistrz wyjaśnił, że było ono poprzedzone międzyreferatowym zebraniem, 

na którym zostały zebrane wnioski dotyczące dróg powiatowych na naszym terenie. Informacja 

przekazana do starosty może zostać radnym udostępniona. 

Burmistrz wytłumaczył powody braku w sprawozdaniu z jego działalności informacji o spotkaniu 

z protestującymi mieszkańcami niezarejestrowaniem informacji o nim w kalendarzu 

elektronicznym, na podstawie którego tworzone jest sprawozdanie, a to z uwagi na spontaniczny 

charakter tego spotkania. 

Burmistrz odniósł się przychylnie do sugestii zmiany trasy linii L-21, jednak będzie to możliwe 

dopiero w przyszłym roku, gdy będzie przygotowywana wraz z Zarządem Transportu Miejskiego 

nowa oferta na obsługę tej linii. Poinformował, że z ramienia urzędu został oddelegowany 

pracownik, by czuwać nad zebraniem wniosków do nowej oferty oraz  zdiagnozować 

zapotrzebowanie i obłożenie na dzień dzisiejszy poszczególnych linii autobusowych.  

Brak uczestnictwa księdza na uroczystości katyńskiej burmistrz tłumaczył niepamięcią proboszcza 

o tym wydarzeniu. Natomiast niezłożenie kwiatów w kościele Na Górce było spowodowane 

niewiedzą obecnych władz o znajdującej się tam urnie z ziemią katyńską. 

Odnośnie do sprzątania terenu byłej jednostki burmistrz poinformował, że teren dawnej 

hydroforni jest wydzierżawiony przez powiat i tu występuje problem wyegzekwowania 

utrzymania tego terenu w należytym porządku wobec obecnych dzierżawców. Burmistrz 

poinformował, że osobiście nie raz kontaktował się telefonicznie z osobami odpowiedzialnymi 

za czystość w powiecie i w najbliższym czasie, gdy rozstrzygnie się kwestia dalszej dzierżawy tej 

nieruchomości, postara się wpłynąć na tę sytuację. 

W temacie ustawienia toalet w okolicy cmentarza burmistrz przyznał, że nie rozważał postawienia 

ich na terenie gminnym, ale zostawia tę kwestię otwartą. 

Korzystając z okazji, burmistrz zaprosił radnych na otwarcie sezonu turystycznego w dniu 

27 kwietnia br., uroczystości z okazji rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja oraz 1. Górski Bieg 

Zająca planowany na 15 czerwca w ramach Święta Góry Kalwarii. 

O wyjaśnienia dotyczące zarządzenia w sprawie powierzenia I zastępcy burmistrza niektórych 

spraw gminy została poproszona pani skarbnik, która poinformowała, że Mateusz Baj otrzymał 

od burmistrza upoważnienie do zatwierdzania dowodów księgowych do wypłaty oraz 

do podpisywania i akceptowania przelewów bankowości elektronicznej. Natomiast odnośnie 

do zarządzenia zmieniającego zarządzenie w sprawie planu finansowego zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie wyjaśniła, że zostało ono 

wprowadzone w wyniku informacji od Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego o zmianie 

dochodów, jakie są planowane z realizacji zadań zleconych, które gmina realizuje na rzecz 

budżetu państwa. 

I zastępca burmistrza odniósł się do pytania o wizytę u Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, 

informując, że dotyczyła ona kwestii możliwości sfinansowania przez konserwatora wykonania 

kosztownych prac archeologicznych na terenie za siedzibą ZOPO przy ul. ks. Sajny, gdzie miałaby 

powstać inwestycja wchodząca w skład projektu Zielona Góra Kalwaria. Okazało się jednak, 

że konserwator nie wymaga przeprowadzenia badań przed rozpoczęciem inwestycji, a jedynie 

objęcia terenu tej inwestycji tzw. nadzorem archeologicznym. Ponadto ustalono zmianę lokalizacji 

wiaty grillowej, która budziła zastrzeżenia konserwatora, w wyniku czego projekt został 

zaakceptowany i jest możliwość przystąpienia do rozpoczęcia procedury przetargowej. 

http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465902
http://bip.gorakalwaria.pl/public/get_file.php?id=465902


   Protokół nr 12/2019 z 24.04.2019 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              23/24 

 

 

 

 

Radna A. Fedynicz-Komosa przypomniała o sprawie zainteresowania konserwatora zabytków 

niszczejącymi zabytkowymi budynkami na terenie miasta. Następnie wróciła do sprawy dębu 

Książę Mazowiecki i wywiązała się dyskusja z przewodniczącym rady. 

 

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

 

c) wolne wnioski 

 

Radny Zbigniew Adamczyk zgłosił następujące wnioski o: 

 włączenie do programu obchodów zbliżającej się 30. rocznicy pierwszych wolnych wyborów 

parlamentarnych z 4 czerwca punktu, w którym podczas spotkania łączącego samorządowców 

obecnych, poprzednich, sołtysów i członków rad sołeckich wyrazić, jak dużą wagę miało dla 

nas to wydarzenie oraz poparcie dla kierunku zmian, który wtedy został obrany, 

 podjęcie tematu wyznaczenia stref ekonomicznych w naszej gminie, nawiązując do informacji 

i wskazówek, jakie otrzymał od dyrektor łódzkiej strefy ekonomicznej i które przekazał drogą 

mejlową burmistrzowi, 

 poprawienie literówek w dzisiejszych uchwałach dotyczących ekologii, 

 podjęcie działań mających na celu rozbudowę sieci gazowniczej na terenie gminy, 

 wykorzystanie wiedzy mieszkańców Sobikowa dotyczącej istnienia przepustu pod drogą 

wojewódzką w okolicach cmentarza i przy zakręcie, gdzie zalega woda opadowa, przed 

podjęciem kroków w celu wykonania dokumentacji oraz sprawdzenie kwestii zamknięcia 

przepustu pod tą samą drogą wyprowadzającego wodę z terenu ul. Granicznej w Czaplinku 

do rowu (okolice ośrodka zdrowia w Sobikowie), 

 podjęcie rozmów z samorządami sąsiednich gmin w sprawie wspólnego rozwiązania 

w przyszłości problemu śmieci, 

 rozważenie możliwości zainstalowania kilku automatów do recyklingu surowców wtórnych, 

 wystąpienie do Wód Polskich w sprawie regulacji zakłóconych stosunków wodno-prawnych 

rzek Małej i Czarnej w związku ze skargami mieszkańców Krzaków Czaplinkowskich przy 

wiadukcie kolejowym, którzy nie mogą przejechać na pola położone od strony Ługówki, 

 modyfikację tras i rozkładów linii L. 

Radna A. Fedynicz-Komosa poprosiła radnych o pozostanie w sali po zakończeniu sesji w celu 

omówienia spraw związanych z organizowanym przez Radę Miejską spotkaniem 
z niepełnosprawnymi. 

Radna B. Polaczyńska, odnosząc się do propozycji Z. Adamczyka o zorganizowanie szczególnie 

uroczystych obchodów rocznicy wyborów 4 czerwca, wyraziła zdanie, że w związku z nieodległym 

terminem Święta Góry Kalwarii (15 czerwca) nie jest możliwe dla Ośrodka Kultury ze względów 

organizacyjnych i finansowych zorganizowanie dwóch dużych imprez w tak krótkim odstępie 

czasowym. 

Ponadto radna podjęła ponownie temat wsparcia gminy w zakładaniu start-upów (nowych firm). 

Zapowiedziała, że na komisji finansów zostanie, za zgodą burmistrzów, przygotowany opis działania 

inkubatorów kreatywności, i wyraziła nadzieję, że na terenie miasta uda się taki projekt zrealizować. 

Radna A. Fedynicz-Komosa poinformowała burmistrza, że mieszkańcom brakowało życzeń 

świątecznych od władz gminy, które w latach ubiegłych były odczytywane w kościele, i wyraziła 
nadzieję, że w święta Bożego Narodzenia nie zostanie ta kwestia pominięta. 

Radny Z. Adamczyk, wracając do tematu obchodów rocznicy 4 czerwca, wyraził zdanie, że nie miał 

na myśli wielkich nakładów finansowych i obciążenie organizacją Ośrodka Kultury, a raczej 
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zaangażowanie w to przedsięwzięcie młodzieży szkolnej. 

 

d) informacje 
 

Wiceprzewodniczący rady poprosił radnych o pozostanie po zakończeniu sesji w celu omówienia 

tematu projektu wspólnego stanowiska w sprawie gospodarki odpadami. 

I zastępca burmistrza M. Baj przekazał radnym kilka informacji związanych z trwającym 

strajkiem nauczycieli i pracowników oświaty w naszej gminie oraz podziękował nauczycielom 

i dyrektorom szkół za odpowiedzialne zachowanie w tej trudnej sytuacji. 

 

Punkt 26 - Zamknięcie XII sesji Rady Miejskiej. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 18.25
 

zamknął XII sesję Rady Miejskiej.  

 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady 

https://www.youtube.com/watch?v=3TV2tzs-DZY 

 

 

 

         

                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                           Jan Rokita 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Olga Korczak 
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